

سيرة عضو هيئة التدريس/ د. رمضان مسعود عمر بن عسكر الذاتية

المهام:

- عمل مدرسا منذ تخرجه 1985 م من معهد ابن منظور للمعلمين-حكومي- (إجازة التدريس الخاصة) في مرحلتي التعليم الإلزامي والمتوسط ثم التحق بالتدريس الجامعي في سنة 2007 م .
- شغل منصب رئيس قسم الدراسة والامتحانات لكلية التربية قصر ابن غشير وفرعها بالعوطة خلال الفترة من سنة 2007م إلى سنة 2010 م .
- عضو اللجنة العلمية بكلية التربية قصر ابن غشير قسم الدراسات الإسلامية.
- رئيس اللجنة العلمية المكلفة بإعداد دليل الطالب الجامعي -كلية التربية القصر 2022 م.

المسيرة المهنية:

- عمل (محاضرا مساعدا) بكلية التربية قصر ابن غشير -قسم الدراسات الإسلامية - منذ عام 2007 م.
- ثم (محاضرا) بها في عام 2017 م.
- ثم (أستاذا مساعدا) في عام 2020 م.

الاهتمامات البحثية:

- له عناية بمجال تخصصه - الفقه وأصوله - فنشر جملة من الأبحاث في مجلات علمية محكمة ، منها:
- التعريف بالقاضي ابن عبد السلام الهواري (ت 749 هـ) وكتابه تنبيه الطالب وبيان أبرز معالمه ، نشر بمجلة: المخطوطات والبرديات والتراث ، الاحكام ، مركز المخطوطات العربية ، بكلية دار العلوم المنيا ، جمهورية مصر العربية 2016 م.
- التشريع الإسلامي استقلاله وفضله. مجلة المدد ، العدد: الخامس ، يونيو 2020 م ، كلية الخدمة الاجتماعية ، جامعة الزيتونة - ليبيا.
- الهدية وأثرها الاجتماعي في التشريع الإسلامي .مجلة القرطاس (الحكمة) ، العدد الحادي عشر ، نوفمبر 2020 م ، طرابلس - ليبيا.
- التشريع الإسلامي حقيقته وغايته ، نشأته وأبرز خصائصه. مجلة الأكاديمية ، العدد: العدد: السابع عشر 2021 م ، مصراتة - ليبيا.

المنشط الثقافية والعلمية:

- حضر دورة التحكيم الدولي لإعداد المحكمين والمستشارين العرب ، بمعهد البحوث والدراسات الأفريقية ، جامعة القاهرة .
- شارك في المؤتمر العلمي الدولي الأول برعاية كلية التربية- جامعة الزيتونة تrehone 2022 م ، بورقة بحثية بعنوان: ظاهرة الضعف الإملائي ، ورداءة الخط ، لدى الطلاب . كلية التربية القصر أمودجا .

النشاطات الخارجية:

- كانت له مشاركة علمية مع مركز الشيخ الطاهر الزاوي للدراسات والأبحاث وتحقيق التراث بمراجعة بعض الكتب(المحالة إليه) بغرض المراجعة لنشرها.

Tasks:

Worked as a teacher since graduating in 1985 from Ibn Mandour Institute for Teachers (Governmental) with a Special Teaching License, in both compulsory and intermediate education stages.

Later joined university teaching in 2007 and held the position of Head of the Study and Examinations Department at the Faculty of Education, Ibn Ghassir Palace, and its branch in Al-Awata from 2007 to 2010.

Member of the Scientific Committee at the Faculty of Education, Ibn Ghassir Palace, Department of Islamic Studies.

Head of the Scientific Committee responsible for preparing the University Student Guide - Faculty of Education, Palace, 2022.

Professional Career:

Started as an Assistant Lecturer at the Faculty of Education, Ibn Ghassir Palace, Department of Islamic Studies, since 2007.

Promoted to Lecturer in 2017.

Promoted to Assistant Professor in 2020.

Research Interests:

Has a particular interest in his specialization field, Jurisprudence and its principles, and has published a number of research papers in reputable scientific journals, including:

Introduction to Judge Ibn Abdul Salam Al-Hawari (d. 749 AH) and his book "Tanbih Al-Talib wa Bayan Abrar Ma'alimihi" published in the Journal of Manuscripts, Heritage, and Legal Issues, Center for Arabic Manuscripts, Faculty of Dar Al-Uloom, Minya, Arab Republic of Egypt, 2016.

The Independence and Virtue of Islamic Legislation, published in Al-Maddad Journal, Issue 5, June 2020, Faculty of Social Work, Zaytuna University, Libya.

The Social Impact of Gifts in Islamic Legislation, published in Al-Qirtas Journal (Refereed), Issue 11, November 2020, Tripoli, Libya.

Islamic Legislation: Its Reality, Purpose, Origins, and Key Characteristics, published in Al-Academia Journal, Issue 17, 2021, Misrata, Libya.

Cultural and Scientific Activities:

Attended the International Arbitration Course for Arab Arbitrators and Consultants at the Institute of African Research and Studies, Cairo University.

Participated in the 1st International Scientific Conference organized by the Faculty of Education, Zaytuna University, Tarhuna, 2022, with a

research paper titled "The Phenomenon of Spelling Weakness and Poor Handwriting among Students: Faculty of Education, Palace, as a Model".

External Activities:

Participated in a scientific collaboration with the Sheikh Taher Al-Zawi Center for Studies, Research, and Heritage Verification, reviewing some books referred to the center for the purpose of publication.